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Protokół nr XII/12 

z  posiedzenia Rady Gminy Bobrowice 
 

w dniu 22 czerwca 2012r. 
 

Na ogólną liczbę 15 radnych na sali obrad obecnych było 13 radnych,  
co według Przewodniczącego Rady stanowiło quorum zdolne do podejmowania 
prawomocnych uchwał.       

o Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Marek Babul – Wójt  
2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz 
3. Teresa Kula – Skarbnik 
4. Piotr śakowiak – Radca Prawny 
5. Dorian Oleszek – Radny Powiatowy 

oraz Sołtysi z terenu Gminy Bobrowice. 
o Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik do protokołu. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XII sesji Rady Gminy. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Bobrowice oraz 

sprawozdania finansowego za 2011 rok. 
7. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu  

z wykonania budŜetu Gminy Bobrowice za rok 2011. 
8. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu Gminy Bobrowice za 2011 

rok wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bobrowice. 
9. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej. 
10. Dyskusja. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

za 2011 rok. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bobrowice. 
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości połoŜonej  
w miejscowości Przychów. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy najmu. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobrowice na lata 2012 – 2019. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na rok 2012. 
17. Interpelacje i zapytania radnych. 
18. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
19. Wolne wnioski i informacje. 
20. Zamknięcie obrad XII sesji Rady Gminy. 

 
 
 Ad. 1. 
 

Otwarcia XII sesji o godz. 1000 dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marcin Jagodziński, witając radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad, w wyniku 
głosowania został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 
Ad. 3. 
 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej 
sesji. Uwag nie było.  

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu, w wyniku którego 
protokół z XI sesji Rady Gminy Bobrowice z dnia 26 kwietnia 2012r. został 
przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Ad. 4. 
 

Przewodniczący Rady Marcin Jagodziński przedstawił Informację  
o swoich działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

o Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5. 
 

Wójt Marek Babul przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu 
Gminy w okresie międzysesyjnym.  

o Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

 O godz. 1015 na salę posiedzeń przybył Radca Prawny. 
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Ad. 6. 
 

Skarbnik wyjaśniła, Ŝe Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy 
Bobrowice oraz sprawozdania finansowe za 2011 rok były szczegółowo 
omawiane na poszczególnych komisjach. Następnie odczytała, Ŝe w 2011r. 
budŜet wykonano w następujący sposób: 
Dochody 10.993,319 zł – 100,2 % 
Wydatki 12.749.526,76 zł – 87,7 % 
Planowany deficyt w kwocie 3.654,610 zł zakończono kwotą 1.756.206,96 zł 
ZadłuŜenie na koniec 2011r. wyniosło 4.551.486,11 zł – 41,4 % 
Łączna kwota spłaty zobowiązań – 909.154 zł – 8,3 %  
Obowiązujący limit ustawowy nie moŜe przekroczyć 15 %. 
Uwag nie było. 
 
Ad. 7. 
 

Uchwałę Nr 226/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 17 kwietnia 2012r. w sprawie wydania 
opinii (pozytywna) o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Bobrowice za 
rok 2011 wraz z informacja o stanie mienia odczytała Skarbnik. 
Uwag nie było. 

o Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8. 
 

Pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu 
Gminy Bobrowice za 2011 rok wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Bobrowice z dnia 8 maja 2012r. odczytała Radna 
Kujawińska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 
Uwag nie było. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9. 
 

Uchwałę nr 335/2012 Składu Orzekającego Opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 24 maja 2012r.  w sprawie wydania 
opinii (pozytywna) o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Bobrowice 
dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi odczytała Sekretarz. 

Następnie pozytywną opinię Komisji BudŜetu i gospodarki komunalnej  
z dnia 14 maja 2012r. odczytała Przewodnicząca Komisji – Radna Młyńska. 

RównieŜ pozytywną opinię Komisji Oświaty i spraw społecznych z dnia 
16 maja 2012r. odczytała Przewodnicząca Komisji Radna Ozga.  

o Opinie stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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Ad. 10. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
 
Ad. 11. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2010 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12. 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Bobrowice. 
Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za” i 2 
„wstrzymującymi się”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 13. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 
połoŜonej w miejscowości Przychów. 

Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy najmu. 
Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 15. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobrowice na lata 2012 – 
2019. 
Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
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W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”. 
o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 16. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej 
na rok 2012. 
Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 17. 
Interpelacje i zapytania radnych: 
 
Radny Grudziński – nadmieniałem juŜ wcześniej na temat gospodarki 
komunalnej w gminie, czy zgodnie z przepisami prawa budowlanego są 
dokonywane przeglądy obiektów (szkoły, przedszkola, urząd gminy) i czy są 
sporządzane protokoły? JeŜeli są to proszę o wgląd do nich. 
Wójt – ksiąŜki obiektów są prowadzone, jest to coroczne, tydzień temu był 
ostatni przegląd, część wniosków jest realizowana na bieŜąco. Jest to do wglądu. 
 
Radny Kulik – prośba do Wójta o zainteresowanie się policji, aby w StruŜce 
ustawiali się z radarem, poniewaŜ przez miejscowość auta jeŜdŜą z bardzo 
szybką prędkością i moŜe to spowodować jakieś nieszczęście. 
 
Radna Litwin – czy cos jest wiadomo w sprawie spowalniacza koło szkoły? 
Rodzice się skarŜą, Ŝe dzieci wybiegająca drogę, a auta zjeŜdŜają szybko. 
Wójt – w tym roku musimy juŜ to zrobić. 
 
Ad. 18. 
Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
Udzielono na bieŜąco na poprzedniej sesji. 
 
Ad. 19. 
Wolne wnioski i informacje: 
 
Radna Szajek poinformowała o wyjeździe młodzieŜy nad morze na obóz. 
Pojechały 53 osoby (piłkarze, straŜacy, poczet sztandarowy ze szkoły  
w Bobrowicach). Odwiedzono Centralny Ośrodek Szkoleń StraŜy Granicznej  
w Koszalinie, Ośrodek Szkoleniowo-Wypoczynkowy Policji oraz OSP 
Mielenko. Koszt wyjazdu to ok. 10.000 zł. Wniosek do Wójta o ujęcie  
w przyszłości w budŜecie dofinansowania na przyszłe wyjazdy. Na Komisji 
Oświaty planuje się spotkania z młodzieŜą i rodzicami, aby mogli zmobilizować 
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dzieci do uczestnictwa w takich zawodach, poniewaŜ miały miejsca takie 
sytuacje, Ŝe dziecko chodziło na treningi, a na zawody nie pojechało, bo tata, 
mama nie pozwoliło. Zdobyliśmy sponsorów: Starostwo Powiatowe, PZU, LKS 
„Bóbr” Bobrowice i UKS „Sokół” Bobrowice. Dodała, Ŝe nasz młodzieŜ brała 
udział w powiatowych zawodach i jako OSP Bobrowice zajęli dwa pierwsze  
i dwa drugie miejsca, natomiast na zawodach wojewódzkich dwa trzecie miejsca  
i przywieźli nagrody w postaci dwóch pontonów o wartości ok. 12.000 zł. 
RównieŜ piłkarze zdobywają wysokie miejsca, są na pierwszym miejscu w lidze 
młodzicy. Następnie Radna Szajek zwróciła się z prośbą o zabezpieczenie  
w przyszłości środków na rozbudowę remizy i stworzenie takiego ośrodka oraz 
odczytała wniosek straŜaków z OSP Bobrowice o dofinansowanie zakupu 
przyczepki i silnika do pontonu. 

o Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Sołtys Nadolny: 

− Na jakim etapie jest usunięcie drzewa w Chromowie? 
− Na jakim etapie jest przejazd przez zamek wodny w Dychowie dla sprzętu 

rolniczego? 
− Drzewo koło słupa ogłoszeniowego w Bobrowicach jest usunięte, ale 

usuwa się wszystko, jak to wygląda tak wygląda. 
− Droga od hydroforni w stronę kościoła w Dychowie, Ŝeby zabrakło 

pieniędzy na te parę metrów polbruku na chodnik, który i tak według 
mnie jest za wąski. 

− Prośba o wymianę drzwi do Skarbnika, to są drzwi z 70-tych lat. 
− Robi się w gminie, ale to są „przystawki do dania głównego”, ale nie 

widać tego dania. 
− Krosno podzieliło juŜ okręgi wyborcze i do 1 listopada mamy czas, moje 
Ŝyczenie, prośba czy moja miejscowość nie znalazłaby się  Bobrowicach? 

 
Sekretarz – okręgi juŜ są podzielone i nie jest Pan w Bobrowicach. 
 
Przew. Jagodziński – odnośnie przejazdu ciągników rolniczych i tego drzewa, 
bezpośrednio po sesji zgłaszałem tą sprawę Radnemu Powiatowemu, bo to 
naleŜy do powiatu. 
 
Wójt – jeśli chodzi o chodnik i jego szerokość to jest kwestia względna, ja 
uwaŜam, Ŝe jest wystarczająca ruchu tam nie ma. Pieniędzy istotnie zabrakło, 
ale właśnie na tej sesji zostały przesunięte, zostanie zakupiona kostka i chodnik 
zostanie zakończony. Trzeba zakupić klimatyzację do pomieszczenia 
informatyka, poniewaŜ dostaliśmy dodatkowy nowy serwer z Urzędu 
Marszałkowskiego i temperatura w pomieszczeniu  wzrosła. Prośba  
o zgodę na przesunięcie środków w kwocie 3.500 zł.  
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Radna Ozga – wyraŜamy zgodę na kwotę 10.000 zł na zakup klimatyzacji, 
silnika, przyczepki i wymianę drzwi. 
 

W wyniku głosowania 12 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się” Radni 
wyrazili zgodę na przesunięcie środków na powyŜsze cele. 
 
Sekretarz – w odpowiedzi na wnioski z kontroli Komisji Rewizyjnej i Komisji 
budŜetu odnośnie placów zabaw całość wygląda bardzo dobrze, jest czysto na 
przystankach i wokół kontenerów, place zabaw są na wysokim poziomie. 
Uchybienia i usterki postaramy się usunąć do końca roku. Prośba do sołtysów  
o wieńce na tegoroczne doŜynki, które odbędą się 25 sierpnia br.  
w Bobrowicach. 
 
Radny Powiatowy Oleszek złoŜył Wójtowi gratulacje udzielenia absolutorium,  
a następnie poinformował, Ŝe Zarząd Powiatu równieŜ wsparł wyjazd młodzieŜy 
do Unieścia.  

Jeśli chodzi o drzewo o wycinkę drzewa sam wystąpił z wnioskiem, ale 
po usunięciu pniaka trzeba uzupełnić brukiem i Dyrektor prosił o cierpliwość. 
Jeśli chodzi o przejazd, chyba źle zrozumiał Przewodniczącego i to co przekazał 
Dyrektorowi nie było intencją p. Stanisława, ale zgłosi sprawę ponownie.   
Następnie przedstawił informację nt. tego co się wydarzyło w powiecie.  
Od 19 marca 2012r. nastąpiło pewne przesilenie i zmiana na stanowiskach 
wyŜszych, powstał nowy Zarząd, w którym on jest członkiem. Nowym Starostą 
jest p. Robert Pawłowski człowiek o duŜym doświadczeniu samorządowym. 
Stworzono nowy sposób zarządzania powiatem z nastawieniem na pomoc 
ludziom i szeroko kontakt z gminami. Starosta równieŜ otrzymał absolutorium. 
Jeśli chodzi o drogi sytuacja budŜetowa jest cięŜka, do wykorzystania jest tylko 
250.000 zł na cały powiat, na 7 gmin, ale zaoszczędzono 150.000 zł na 
odśnieŜaniu, więc mamy 400.000 zł na zadania inwestycyjne. Udało się 
przeznaczyć dla Gminy Bobrowice w zeszłym roku na wjazd do Bronkowa.  
Z tych 450.000 zł udało się przeznaczyć 110.000 zł na 330 m drogi  
w Janiszowicach, zatoczka autobusowa, wymiana asfaltu. 5.000 zł na projekt 
chodnika w kierunku Chojnowa (330m) jest tam spory ruch samochodowy, ale 
jeszcze w tym roku jest decyzja odmowna, będzie on sfinansowany do nowej 
hydroforni. Następnie dołoŜenie środków do projektu Wełmice-Grochów. 

Radny Powiatowy poinformował, Ŝe jego głównym celem jest 
wybudowanie drogi Wełmice-Grochów (ok. 4 mln zł). W przyszłym roku 
zostaną podjęte starania o środki zewnętrzne. Są dwa mosty do zrobienia  
w Barłogach i Dachowie koszt ponad 1 mln zł. Na most w Prądocinku jest juŜ 
projekt koszt inwestycji ok. 1,5 mln zł. W przyszłości planuje się równieŜ 
połączenie chodnikiem Prądocinka ze Starym Zagórem. Na odcinku Bobrowice 
– krzyŜówka Gubińska usunięto zakrzaczenia, malowano pasy oraz wykonano 
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prace ziemne. Ziemię wykorzystano do zasypania dzikiego wysypiska śmieci na 
III tamę w Bobrowicach. Trzecim etapem jest załatanie dziur.  
 
Sołtys Kucharczyk – na drodze nr 244 w Bronkowie jest dość szeroki most  
i brakuje na nim barierek, czy przepisy mówią, Ŝe muszą być barierki czy nie 
muszą. RównieŜ na tej drodze jest odcinek ok. 40 kroków, gdzie  gromadzi się 
taki muł i zakopują się tam samochody, moŜe by to uzupełnić szlaką lub 
klińcem. 
Wójt – sprawdzimy to. 
 
Na prośbę radnych z Komisji Rewizyjnej Przewodniczący odczytał protokół  
z kontroli zagospodarowania i wyposaŜenia placów zabaw z dnia 22.05.2012r. 

o Protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Sekretarz – wszystkie te urządzenia mają atest.  
Radna Kujawińska – jest atest daliśmy tyle pieniędzy i drewno pęka. 
Sekretarz – będzie pękać, poniewaŜ pracuje, trzeba je impregnować. 
Sołtys Kucharczyk – zjeŜdŜalnia w Bronkowie jest źle umocowana. 
Sołtys Nadolny – postawiliśmy juŜ wiatę, ale kosz na śmieci zgnił.  
Sekretarz – przyjedziemy i zanotujemy. 
Radny Grudziński – moŜe Sekretarz sprawdzała to po sesji i teraz jest juŜ 
porządek. 
Przew. Jagodziński – cieszy mnie, Ŝe środowiska zaczynają się jednoczyć 
poŜarnictwie i piłkarstwie, będziemy współpracować, bo niezgoda nie ma sensu. 

Przew. Jagodziński zapytał p. Oleszka czy droga w kierunku Bytnicy 
zostanie wykonana, czy ta uchwała przeszłą odnośnie tej drogi, czy na tą 
inwestycję poprzedni Zarząd przeznaczył środki?  

Radny Powiatowy Oleszek wyjaśnił, Ŝe Starosta ma pismo  
z Ministerstwa, Ŝe była tylko moŜliwość pozyskania dofinansowania mostów  
i wiaduktów i nie ma moŜliwości pozyskania środków na tą drogę, a w tej 
sytuacji powiat nie był w stanie tego zrobić i nie ma to nic wspólnego ze zmianą 
na stanowisku Starosty. 
Radna Młyńska – czy coś juŜ gminy wiedzą nt. podatku katastralnego. 
Sekretarz – jeszcze nic nie wiadomo. 
Wójt – na dzień dzisiejszy nie mamy jeszcze Ŝadnej informacji. 
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Ad. 16. 
  

Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący Rady Marcin  
Jagodziński zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 1135 
Na tym protokół zakończono. 
 

 
Protokołowała:                                                           Przewodniczył: 
 
Ewelina Roszak                                                      Marcin Jagodziński 
   2012-06-22 
 
 
 
 
 
 
 
 


